
Vedecká rada
FYZIKÁLNY ÚSTAV SAV
Dúbravská cesta 9, 845 11 Bratislava

ZÁPISNICA
z 12. zasadnutia VR FÚ SAV

(22. marca 2012, 10:00 hod., 1. posch., zasad. FÚ (č. d. 295) )

Program:

1. Kontrola a schválenie zápisnı́c z predchádzajúcich zasadnutı́ VR FÚ SAV a potvr-
denie hlasovanı́ per rollam.

2. Transformácia SAV
3. Rozličné

Prı́tomnı́: E. Bartoš, E. Běták, K. Gmucová, J. Ivančo, J. Janovec, M. Jergel, M. Krajčı́ (v čas-
tiach zasadnutia bolo prı́tomných iba 6 členov VR)
Ospravedlnenı́: T. Hianik, J. Masarik, M. Veselský
Hostia: J. Krištiak, Š. Luby, E. Majková
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Zasadnutie otvoril a viedol predseda VR E. Běták.

1. Kontrola a schválenie zápisnı́c z predchádzajúcich zasadnutı́ VR FÚ SAV a potvrdenie
hlasovanı́ per rollam
Zápisnice z 9., 10. a 11. zasadnutia VR boli schválené bez pripomienok (6 za, 0 sa zdržalo, 0
proti).
Rovnako bez pripomienok boli potvrdené hlasovania per rollam z 27.-30. 1. 2012 (schvalo-
vanie Výročnej správy FÚ SAV; vyjadrilo sa 8 členov VR, zväčša s pripomienkami, ktoré boli
postúpené vedeckému tajomnı́kovi na zapracovanie do výsledného textu); hlasovanie per rol-
lam z 1.-6. 2. 2012 (vyjadrenie sa k prı́prave projektu M. Plescha; vyjadrilo sa 6 členov VR,
všetci sa zdržali hlasovania alebo žiadali podrobnosti (resp. oba postoje kombinovali), takže
VR v tomto hlasovanı́ nezaujala stanovisko) a hlasovanie per rollam z 12.-13. marca (návrh na
Cenu SAV pre P. Šveca; hlasovalo všetkých 10 členov VR, všetci za).

2. Transformácia SAV
Predseda VR nadviazal na materiály k pripravovanej transformácii SAV, ktoré boli vopred
postúpené zo Snemu SAV so žiadost’ou o vyjadrenie sa do 26. marca, pripomenul niektoré
aspekty z doplňujúcej informácie (tiež poslanej vopred) členky Snemu K. Gmucovej o genezi
súčasného stavu a prečı́tal aj stanovisko VR Sociologického ústavu SAV, ktoré dostal e-mailom.
V diskusii vystúpili viacerı́ členovia VR a všetci prı́tomnı́ hostia. Š. Luby a E. Majková
vysvetlili viaceré súvislosti, ako boli zvažované predchodzı́m aj súčasným Predsednı́ctvom
SAV. Boli diskutované možné majetkové otázky (viď tiež zákon č. 176/2004 Z.z.), nevhodnost’
koexistencie viacerých modelov hospodárenia organizáciı́ SAV a dôležitost’ dvoch podmienok
pre SAV, a to i) zachovanie zriaďovacej právomoci na SAV a ii) aby sa Zákon o SAV upravil iba
novelizáciou a neotváral sa ako celok. Na základe diskusie bolo sformulované a prijaté (7 za, 0
sa zdržal, 0 proti) stanovisko:

VR FÚ SAV sa oboznámila a prerokovala postúpené materiály k transformácii SAV.
Podporujeme tento trend s podmienkou, ze SAV bude mat’ zachovanú zriadovaciu
právomoc ústavov a organizácii a že táto právomoc nebude na NR SR.
Podla súčasného pohl’adu považujeme z predložených variantov za vhodnejšı́ model
v.v.i., dôležitejšie však je, aby Zákon o SAV bol iba upravený novelizáciou najnut-
nejšı́ch paragrafov.

3. Rozličné
E. Majková informovala, že sa chce uchádzat’ o ŠF projektom Rozšı́renie doktorandských pro-
gramov FÚ SAV o moduly zamerané na komplexnú podporu inováciı́ a transfer technoloógiı́ z
akademického prostredia do praxe s ciel’om zvyšovania konkurencieschopnosti Bratislavského
kraja. Projekt predpokladá dotáciu vo výške 500 000 EUR (projekt bude s účast’ou pracovnı́kov
Technologického inštitútu, a v uvedenej celkovej sume je aj čiastka na mzdové prostriedky). VR
FÚ SAV tento zámer podporuje (6 za, 0 proti, 0 sa zdržalo).
E. Běták informoval o žiadosti časopisu Acta Physica Slovaca, vydávaného FÚ SAV, o finančnú
podporu na r. 2012, adresovanú Edičnej komisii SAV. VR túto žiadost’ odporúča. Ide o jediný
kvalitný slovenský fyzikálny časopis, ktorý sa svojı́m impaktom vypracoval medzi popredné

2



medzinárodné periodiká (6 za, 0 proti, 0 sa zdržalo).
Predseda informoval o vypı́saných vol’bách do Učenej spoločnosti SAV. Keďže informácia prišla
iba tesne pred začiatkom zasadnutia VR a termı́n odovzdania kompletných materiálov na UčS
SAV je do 14. aprı́la, členovia VR sa zhodli na tom, že si pripravia návrhy, a tie potom budú
dané na hlasovanie per rollam.
K. Gmucová upozornila na neaktuálnost’ a nekonzistentnost’ webovskej stránky FÚ SAV. Pred
nadchádzajúcimi akreditáciami je toto zanedbanie pre ústav vel’mi nebezpečné. VR preto žiada
vedenie ústavu o urýchlenú nápravu (6 za, 0 proti, 0 sa zdržalo).
Predchádzajúci problém tiež pripomenul, že VR by mala schvalovat’ vyplnený akreditačný
dotaznı́k, ktorý mal byt’ odovzdaný do 31. marca. Členovia VR sa pýtali, kedy bude dotaznı́k k
dispozı́cii a poverili predsedu, aby s touto otázkou oslovil riaditel’a. (Poznámka dodaná E.B. 27.
marca: Z nových akreditačných pokynov vyplýva, že termı́n odovzdania dotaznı́ka bol posunutý
do konca aprı́la.)

V závere predseda poďakoval prı́tomným za účast’ a aktı́vnu diskusiu.

V Bratislave 29. marca 2012

doc. RNDr. Emil Běták, DrSc.
predseda VR
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